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Spørgsmål 

Er ministeren bekymret for, at en langstrakt proces om walkie-talkie-banko vil tage livet 

af klubberne, inden der findes en løsning? 

 

Svar 

Jeg mener banko er en god dansk tradition, som vi skal værne om – også for dem, der 

ikke har mulighed for eller lyst til at sidde fysisk sammen og spille.  

 

Jeg vil samtidig understrege, at de nye regler for almennyttige lotterier, herunder banko, 

som trådte i kraft den 1. januar i år, ikke har haft indvirkning på lovligheden af at spille 

banko via walkie-talkie.  

 

Walkie-talkie banko har således siden 2018 været betragtet som et onlinespil, der er defi-

neret som spil mellem en spiller og en spiludbyder, hvor der anvendes fjernkommunika-

tion. Et lovligt udbud af onlinebingo, herunder walkie-talkie banko, har dermed siden 

2018 forudsat en tilladelse ligesom det øvrige spil på det liberaliserede marked. Dette har 

de nye regler om almennyttige lotterier ikke ændret på, selvom jeg kan forstå, at mange af 

udbyderne først er blevet bevidste om de eksisterende regler i forbindelse med lovændrin-

gen, og at de inden da ikke var opmærksomme på, at deres spil krævede en tilladelse fra 

Spillemyndigheden.   

 

Jeg har dog fuld forståelse for, at de nuværende regler for onlinekasino kan være for byr-

defulde for walkie-talkieklubberne og for lokalradioerne, som i et vist omfang er i samme 

situation som walkie-talkieklubberne. 

 

Da jeg blev opmærksom på problemstillingen, bad jeg mit embedsværk om at se på mu-

lige løsninger. Jeg er glad for, at det allerede har været muligt at fremsende en notits med 

et løsningsforslag til Folketingets partier.  
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